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 برقراری امنیت 
نباید منجر به نارضایتی 

مردم شود
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تاکید 
کــرد که رضایت و آرامش مردم در همه عرصه ها با 
حفظ انقلاب اسلامی ارتباط مستقیمی دارد و نباید 
به بهانه تامین امنیت در مردم نارضایتی ایجاد کرد.
ســردار محمدعلــی جعفــری در مراســمی که به 
مناســبت ســالروز صدور فرمان امام خمینی )ره( 
مبنی بر تاسیس حفاظت هوایی برگزار شد، گفت: 
نوع برخورد شــما با مردم بسیار مهم و تعیین کننده 

است و باید مورد توجه قرار گیرد.
وی ادامــه داد: رضایــت و آرامش مــردم در همه 
عرصه ها با حفظ انقلاب اسلامی ارتباط مستقیمی 
دارد و اگــر به بهانه امنیت برخــی اقدامات انجام 
شــود و بی توجهــی صــورت گیــرد ممکن اســت 
نارضایتی مردم را در پی داشته باشد که باید مراقب 
باشــیم انجــام ماموریت بــرای برقــراری امنیت، 
موجب نارضایتی مردم نشــود. این نکته ای اســت 
که سایر کشورها توجهی به آن ندارند اما جمهوری 
اسلامی باید با توجه به اصول دینی و اسلامی بیش 
از هر کشــوری به آن توجه کند که البته کار بسیار 

سختی است.
جعفری خاطر نشان کرد: مردم ما نیز بصیر و فهیم 

هســتند و متوجه این موضوع می شوند.
فرمانده کل ســپاه پاســداران در بخش دیگری از 
ســخنان خود اظهار کرد: یکی از اهداف انقلاب 
اسلامی این بود که ناامنی را در عرصه هوایی کشور 
ســلب کند و شما و پیشکســوتان شما این توطئه و 
تلاش دشــمن را بــه بهترین نحو خنثــی کردید و 
 مــردم اکنون از آرامنش وامنیــت خوبی برخوردار 

هستند.
وی با تاکید بر اینکه امنیت شــرط اول پیشــرفت، 
رشــد و تعالی هر جامعه اســت تصریح کرد: اولین 
هدف دشــمنان انقلاب اســلامی بعــد از پیروزی 
انقلاب ایجاد ناامنی در کشــور و جامعه ما بود. چه 
در زمین و چه در آســمان. آنها می خواســتند این 
را اثبات کنند که نظام جمهوری اســلامی قادر به 
قراری امنیت جامعه نیســت اما نیروهای انقلاب 
و عاشقان امام )ره( در سازمان سپاه جمع شدند تا 
امنیت را برای مردم به ارمغان بیاورند و دشــمنان 

به هدف شوم خود نرسند.
جعفری یادآور شــد: خدا را شــکر سپاه توانست در 
همــه عرصه ها بخصــوص عرصه هــای امنیتی 
و دفاعــی وظیفــه خطیر خــود را ایفا کنــد. امروز 
شــاهد ناامنــی در کشــورهای اطــراف و در عین 
 حــال امنیت پایــدار و کامــل در کشــور خودمان 

هستیم.
وی همچنیــن گفــت: عربســتان و اســرائیل در 
منطقه هماهنگی های زیــادی علیه ایران انجام 
می دهنــد، اما همه اینها خنثی می شــود تا ایران 
بــه عنوان جامعــه ای امن خود را نشــان دهد که 
علــت اصلی این موضوع در ایمان مردم و انقلااب 

اسلامی یافت می شود.
وی همچنین بیان کرد: 9 دی نیز حاصل بصیرت 
و ایســتادگی مردم انقلابی ما بــود و فتنه 88 فتنه 
بزرگی بــود که خطر آن به مراتب از خطر 8 ســال 
جنگ تحمیلی بیشــتر بود و ایمان و بصیرت مردم 

باعث عبور از آن شد.
جعفــری تصریــح کــرد: مــردم جایــگاه ولایــت 
فقیــه را بیش از هــر عامل دیگــری در این زمان 
متوجــه شــدند و بــه عبارتــی در فتنــه بــه دنبال 
 تخریــب جایــگاه ولایت فقیه بودنــد که این هدف 

خنثی شد.

روز استماع!
کریمی قدوسی خبرنگاران را برای شنیدن فایل صوتی سخنان وزیر امور خارجه به مجلس دعوت کرد

انتشار صحبت های منتسب به وزیر خارجه در جلسه محرمانه کمیسیون امنیت 
ملی از سوی کریمی قدوســی واکنش های بسیاری را به همراه داشته است، 
تا جایی که نایب رئیس کمیســیون امنیت ملی این اقدام را نوعی افشای اسرار 
نظام قلمداد کرد و از عواقب این عمل برای منتشــرکننده آن ســخن گفت. با 
این حال کریمی قدوسی می گوید که می خواهد فایل صوتی جلسه کمیسیون 
امنیت ملی با ظریف را برای خبرنگاران پخش کند و مشــروح آن را به صورت 

تایپ شده در اختیار رسانه ها قرار دهد. 
او بعد از اتمام جلســه نوبت صبح امروز مجلس از خبرنگاران خواست تا با او در 
کمیسیون امنیت ملی حاضر شوند و فایل صوتی را گوش کنند. اما موفق نشد 
چون با در بســته مکان برگزاری جلسات کمیسیون امنیت ملی روبرو شد و در 

نهایت برای فردا قرار گذاشت!

 اگر صحبت های ظریف پخش نمی شد 
به ضرر تیم مذاکره کننده بود!

خبرنگاران پارلمانی از ســاعت ۱۳ در محل دفتر کمیسیون امنیت ملی حاضر 
شدند که کریمی قدوسی در اظهاراتی بالغ بر ۲۵ دقیقه ضمن اشاره به روند انجام 
مذاکــرات از ابتدا تا تصویب برجام مجددا در توضیحات مفصلی صحبت های 

ظریف در آن جلسه را از روی نوشته ای برای خبرنگاران خواند. 
وی همچنین در ســخنانی گفت: باید مســئولان اشــتباه را بپذیرند. ما دنبال 
پاشــیدن نمک روی زخم نیستیم و این کار به معنای تضعیف مسئولان نیست 
که باعث تقویت آنها و افزایش وحدت ملی و اســتحکام بیشــتر در برابر آمریکا 
می شود. لذا طرح این موضوع در رسانه ملی محرمانه نیست، چون آنچه گفته 
شــده طبقه بندی شــده نبود و اینکه یکی بگوید صحبت ها محرمانه اســت را 

نمی توان به معنای محرمانه بودن تلقی کرد.
کریمی قدوســی همچنین با انتقاد از رسانه هایی که اقدام او را برخلاف منافع 
ملی تعبیر کردند گفت: نمایندگان می توانند درباره جلسات کمیسیون ها اظهار 
نظر کنند. در این باره نیز اگر صحبت های ظریف پخش نمی شــد به ضرر تیم 
مذاکره کننده بود. البته بنده یکسری از صحبت ها را منتشر نکردم چون پخش 

کردن آن را درست نمی دانستم.
نماینده مشهد بعد از صحبت هایش به سمت محل جلسات کمیسیون امنیت 
رفت که به دلیل بســته بودن در با دبیر کمیســیون نیز تماس گرفت و وقتی با 
عدم پاسخ مواجه شد، مجددا در مقابل دوربین خبرگزاری صدا و سیما و سایر 
خبرنگاران پارلمانی گفت: این که در بسته است معلوم است نخواسته اند شما 
مطلع شوید. ولی من نوار را پیاده کردم و تا یک ساعت دیگر متن پیاده شده آن 
را به صورت تایپ شده به رسانه ها خواهم داد تا از آن استفاده کنید. من موضوع 
جلســه امروز را به رئیس و هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی برای هماهنگی 
گفته ام، اما نیم ســاعت اســت که این در بسته اســت؛ با این که همیشه در باز 

بوده ولی انگار ترســیده اند و نخواســته اند این نوار پخش شود. با این وجود من 
باز هم فردا ســاعت ۱۳ اینجا می آیم و از شــما می خواهم تا اینجا بیایید و نوار 

را گوش کنید.
وی همچنین مدعی شد: در جلسه چهارشنبه رحیمی نماینده تهران قصد بیان 
تذکری را داشــته که لاریجانی از آن ممانعت به عمل آورده با این استدلال که 
اگــر آقای رحیمی تذکر دهد بنده نیز طبق مــاده ۷9 تذکر می دهم و می گویم 
که نوار صوتی را پخش کنید و آن زمان است که رئیس مجلس پاسخی ندارد.

سخنان ظریف درباره آماتو بود نه برجام
اما همه این ها در حالیست که آن هایی که در آن جلسه بوده اند یا نوار جلسه را 
گوش داده اند می گویند کریمی قدوسی جملات ظریف را بریده است و جمله 

»اشتباه کردم« ظریف درمورد آماتو بوده است و نه برجام.
سخنگوی هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی بهروز نعمتی در این خصوص 
در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: آقای دکتر ظریف با مجموعه ای از دوستان 
خارج از کمسیون امنیت جلسه داشته و در آنجا گفته که مباحث اولًا خصوصی 
است، دوماً رسمی نیست و سوماً محرمانه است و بعد از آن در خصوص بحث 
داماتو یا ایسا می گوید که ما چند استراتژی تعریف کرده بودیم و اگر یکی از این 
استراتژی هایی که استراتژی اول بوده را پیاده می کردیم بهتر بود اما آن را اجرا 
نکردم و اشتباه کردم. نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: اینکه گفته اند 
آقای ظریف در مورد برجام گفته اشــتباه کرده، برداشــت غلطی است و اصلًا 
نقل قول غلطی از ایشان انجام نشده است. من خودم به همراه آقایان کریمی 
قدوســی و محبی نیا نوار جلســه را گوش کردیم و آن را خط به خط پیاده کردم. 
آقای ظریف چیزی در آنجا در مورد برجام نگفته اســت؛ حتی شــاهد آن را هم 
می آورند که کری و مونیز به من گفته بودند که راه هایی داریم که این مشکل را 

حل کنیم مثل همین قانون بوئینگ.
سخنگوی هیأت رئیسه مجلس با بیان اینکه انتشار اظهارات محرمانه منتسب 
به ظریف باید در دستور کار هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان قرار گیرد، تصریح 
کرد: همچنین اگر وزارت امور خارجه شــکایتی داشته باشد این هیأت باید به 
 آن رسیدگی کند؛ به ویژه اینکه آقای کریمی قدوسی در جلسه نبوده و بر اساس 
شنیده ها مطلبی را گفته که صدر و ذیل آن حذف شده است. لذا هیأت نظارت 

بر رفتار نمایندگان باید این موضوع را بررسی کند.

 به دلیل امکان شنود دستگاه های اطلاعاتی، 
اعضا نباید موبایل هم بیاورند

نایب رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس نیز با تأکید بر 
اینکه انتشــار اظهارات منتسب به ظریف خلاف اصول حاکم و این کمیسیون 
است، گفت: اینکه یک نفر با برداشت خود اسناد و مدارکی در اختیار رسانه ها 

قرار دهد خلاف منافع ملی اســت. کمال دهقانی در گفت وگو با ایســنا اظهار 
کرد: قوانین مشــخصی در بسیاری از مسائل وجود دارد که از جمله آن قانون 
حفظ اســرار نظام است. اســرار نظام با دو هدف پخش می شود که یک هدف 
آن بــا قصــد و ضدیت با منافع ملی و برهم زدن منافع اســت کــه این کار جرم 
اســت. اگر کســی ســند و یا حرفی را با قصد منتشــر کند جرم قانونی مرتکب 
شــده و بر اساس دادگاه محاکمه می شــود چون منافع ملی را مخدوش کرده 
اســت. اگر در وهله بعدی اقدامش با هدف برهم زدن منافع ملی نباشد و بر اثر 
سهل انگاری آن کار را انجام داده که تبعات امنیتی به وجود آورده در جالی خود 
 قابل بررســی اســت و حتی می توان موضوع را به عنوان تخلف مورد رسیدگی 

قرار داد.
نایب رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس ادامه داد: در 
ابتدای مجلس دهم در کمیســیون امنیت ملی تصویب شــد که هیچ کدام از 
اعضا نباید موبایل وارد جلسات کنند، این بدان معناست که ممکن است حرف 
هایی که در کمیسیون زده می شود مورد شنود قرار گرفته و دستگاه اطلاعاتی 
از آن سوءاستفاده کند. از طرف دیگر برخی از اظهارات مطرح شده در صحن 
کمیســیون همچون امانت نزد اعضای کمیسیون می ماند و نمی توان خیانت 
در امانــت کرد و مطلبی را بــدون بیان تقدم و تأخرش برای افکار عمومی بازگو 

کرد. همین اتفاقی که در مورد انتشار حرف های آقای ظریف رخ داده است.
وی با تأکید بر اینکه باید برای جایگاه کمیســیون و مجلس حرمت قائل شــد، 
گفت: در مسأله اخیر تعدادی ترجیح دادند برداشت شخصی و انعکاس آن را با 
مصرف کردن از اعتبار و پایگاه کمیسیون امنیت ملی منعکس کنند که انتشار 

آن خلاف اصول حاکم بر کمیسیون امنیت ملی است.
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، تأکید کرد: اینکه 
یک نفر با براشــت خود اســناد و مدارکی را در اختیار رسانه ها قرار دهد رویه ای 
برخلاف منافع ملی اســت، این برداشــت شخصی است که مطرح شده؛ حال 
اینکــه چه کســانی از آن نفع می برند و یا بیرون و داخل چگونه از آن اســتفاده 
می کنند در آینده مشــخص می شود و مســئولیت آن با کسی است که مطرح 

کرده است.
دهقانــی همچنان تأکید کرد: با توجه به اعلام نارضایتی بســیاری از اعضای 
کمیســیون امنیت ملی حتماً در جلســه بعدازظهر امــروز راجع به آن صحبت 

خواهیم کرد.
وی در پایان درباره اظهارات کریمی قدوسی در مورد اینکه فایل صوتی اظهارات 
منتسب به ظریف را در اختیار رسانه ها قرار می دهد، گفت: این کار دست نیست 
و خلاف قانون اســت. هر کسی مسئول رفتار خودش است و اگر قطعاً ایشان 
این کار را انجام دهد مســئولیت با خودش اســت. البته فایــل صوتی به هیچ 
عنوان منتشر نمی شود؛ مگر آنکه کمیسیون تصمیم گیرد که هنوز کمیسیون 

تصمیمی برای انتشار فایل ندارد.

قرارداد با ایرباس یک قرارداد معمولی تجاری نیست
حمیــد بعیــدی نــژاد ســفیر کشــورمان در لندن با اشــاره به امضا قــرارداد ایرباس بــا ایران نوشــت: با وجود همــه تردیدهایی کــه حتی تا آخریــن لحظه در خصــوص امکان قرارداد بــا ایرباس مطرح می شــد، این قــرارداد که 
توافــق اولیــه آن در ســال گذشــته در جریان ســفر ریاســت جمهــوری به پاریس انجام شــد  ،به امضا رســید. خــود این تردیدها نشــان می دهــد که قــرارداد با ایرباس یــک قــرارداد معمولی تجاری نیســت، بلکه بــه دلایل زیر 
اهمیتــی خــاص دارد. بعیــدی نــژاد در ادامــه پنــج دلیــل در این خصوص نوشــته اســت. وی چهارمیــن دلیل خــود را این گونه نوشــته اســت: انعقاد این قــرارداد حدود بیســت میلیــاردی با ایربــاس که پــول آن در عرض ده 
ســال عمدتــا از طریــق فاینانــس و بعــد فــروش بلیط پرداخت می شــود، باعث گســترش همکاریهــای اقتصــادی و تجاری ایــران با کشــورهای آلمان، فرانســه و انگلیــس بعنوان شــرکای اصلی ایربــاس خواهد شــد و تاثیر 
مهمــی هــم در گشــایش روابــط بانکــی و مالی بــا کشــورمان با کشــورهای مهم اروپایی خواهد گذاشــت. شــرکت رولــز رویس کــه یکی از تامیــن کننــدگان مهم موتورهــای ایرباس می باشــد ســهمی مهمی در ایــن قرارداد 
 دارد. او همچنیــن تاکیــد کــرده اســت: در حالیکــه مذاکــرات امضــای قــرارداد با ایرباس در شــرایط خاصی انجــام می گرفت ولــی تیم مذاکره کننــده ایرانی بــا ابتکار عمل مناســب تخفیف هــای خوبی را هم در ایــن قرارداد 

از ایرباس گرفتند.

سیاسی
1395 مــاه  دی   4 شــنبه 

سوژه روز

الهه راستگو حاصل شورای هماهنگی اصلاحات بود
اصلاح طلبان هنوز موفق به حل اختلاف نظرهای خود درخصوص شورای عالی سیاستگذاری و شورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات نشــده انــد. در جدیدترین اظهارنظرها در این خصوص علی صوفی فعال سیاســی اصلاح طلب و 
همچنین عضو حزب اتحاد ملت ایران در گفت و گو با پایگاه خبری و تحلیلی "گفتمان" گفت: شورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات اگر به عنوان احزاب بتواند جامعه اصلاح طلبی را نمایندگی بکند قطعا اولاســت اما مشکل اینجاست که 
شورای هماهنگی تنها نماینده بخش کوچکی از جامعه اصلاح طلبی ایران است.برخی از این احزاب حتی نتوانسته 
اند شهرســتان ها و مراکز استان ها را تحت پوشــش خود قرار دهند. وی افزود:  فی الحال مدیران، نمایندگان ادوار 

مجلس و چهره های تاثیر گذار ملی  اصلاح طلب اکثرا عضو احزاب نیســتند.این موضوع در اســتان ها نیز به همین نحو است و باید قبول کنیم که 
شرایط ما در ایران برای پا گرفتن احزاب قوی مساعد نیست بنابراین چاره ای نداریم که به صورت جبهه ای عمل کنیم. عضو شورای مرکزی حزب 
اتحاد ملت با بیان اینکه آقای خاتمی مسئولیت انتخابات شورای شهر قبلی را به مجموعه احزاب یا همان شورای هماهنگی جبهه اصلاحات سپردند 
اظهار کرد: در وهله اول این دوســتان آنقدر ضعیف عمل کردند که در تهران مردم متوجه نشــدند که ۳0 نفر مورد نظر جبهه اصلاحات چه کســانی 
هســتند به همین دلیل بود که همه رای نیاوردند برخی از آن ها هم که رای آوردند بلافاصله بعد از ورود به شــورا به عهد و پیمان خود پشــت کردند و 
الان از خانوم راستگو به عنوان بد عهدی و پیمان شکنی مثال می زنند و حزب اسلامی کار هم که ایشان را معرفی کرده بود از کار خود پشیمان شد. 

به گفته او بنا بر همین دلایل بود که در انتخابات 94 برای لیست امید از سهمیه بندی احزاب کاملا جلوگیری شد.

واکنش روز

تمام پول درمان در بخش درمان هزینه می شود
هفته گذشــته بود که دکتر هاشــمی وزیر بهداشت اعلام کرد پول درمان کارگران صرف هزینه درمان آن ها نمی شود 
و مســئولان تامیــن اجتماعی آن را در جــای دیگری خرج می کنند. موضوعی که پیش تر ســخنگوی این وزارتخانه 
نیز در مجلس به آن اشــاره کرده بود. حالا علی ربیعی وزیر رفاه این موضوع را تکذیب کرده اســت.  ربیعی در گفت و 
گو با باشــگاه خبرنگاران جوان گفته است: این حرف درست نیســت روزی که من به وزارتخانه کار آمدم بودجه تامین 
اجتماعی 8 هزار میلیارد تومان بود و امروز به ۱8 هزار میلیارد رسیده که این رقم بسیار قابل توجه است. بنده می توانم 
تمام حسابرسی های تامین اجتماعی را شفاف نشان دهم تمام هزینه های درمان در بخش درمان هزینه می شود حتی 

بیشتر از آن. در حقیقت ما ۲۷.۷ درآمدی که به دست می آوریم را باید در بخش درمان، از کار افتادگی و غرامت هزینه کنیم و ۲۷.۲ را صرف پرداخت 
مســتمری به بازنشســتگان می شود. وی با اشاره به کسری بودجه این سازمان تاکید می کند: آیا من می توانم یک روز مستمری یک خانواده را دیرتر 
پرداخت کنم؟ آیا می توانم پول درمان را پرداخت نکنم؟ جواب هر دوی این سوال ها منفی است. تمام پول درمان تا پایان سال پرداخت می شود. برخی 
یک طرفه نگاه می کنند من باید هم پول مســتمری را پرداخت کنم هم پول درمان را به مفهومی دیگر باید ســهم هر دو را بدهم . ربیعی با بیان اینکه 
برخی می گویند پول درمان را ســرمایه گذاری کردیم تصریح کرد: باید بگویم حتی ما پول ســرمایه گذاری را به بخش درمان پرداخت کردیم. بنده وام 
گرفتم و شــرکت ها را گرو گذاشــتم و به درمان پرداخت کردم. پس تاکید می کنم که تمام پول درمان برای درمان خرج می شود و حتی به جای ۲۷.۷ 

ما ۲۷.9 پرداخت کرده ایم. وقتی می گویند پول درمان کجا رفته مانند این است که یکسری آدم فاسد در این وزارتخانه نشسته اند. 


